
Reactie op Internet consultatie sluiting jacht op het Haas en Konijn. 

 

Geachte, 

 

Aanleiding: 

De afgelopen maanden is er veel te doen geweest over de sluiting van de jacht / 

schadebestrijding op het Haas in delen van Nederland en het Konijn landelijk. 

 

Premisse daarbij is dat tellingen en onderzoek aan lijken te tonen dat de populatie van beide 

soorten onder druk staat ten opzichte van peiljaren en door recente tellingen door Sovon. 

 

Hierbij wordt expliciet, ook door de minister, aangegeven dat de jacht alszodanig geen 

belangrijke factor is in de achteruitgang van beide soorten maar dat dit met name ligt in 

verlies van leefgebieden ( door landschappelijke herinrichting, landbouw) alsmede door 

predatie door andere diersoorten. 

 

Bijzonder hierbij is ook dat tellingen door organisatie als SOVON betrouwbaar worden 

geacht omdat deze volgens vastgestelde protocollen werken hoewel de tellingen van Haas 

en Konijn juist geen  kerndoel is van deze tellingen. Dit in tegenstelling tot de tellingen door 

de Wild Beheer Eenheden ( jaarlijkse kleinwildtellingen) die juist wel tot kerndoel hebben 

deze soorten te tellen maar waarvan de minister aangeeft dat deze niet volgens een 

landelijk eenduidig protocol plaatsvinden en “dus” onbetrouwbaar zijn. 

 

Reactie 

Voor jagers zijn deze constateringen buitengewoon zorgelijk en pijnlijk omdat jagers in 

Nederland juist de opdracht hebben, zowel vanuit hun beheerrol binnen WBE en FBE als 

vanuit hun ethische verantwoordelijkheid (Weidelijkheidsregels) zorgvuldig om te gaan met 

de wildstand in hun velden. Dat houdt in de praktijk in dat ruim 27.000 jagers ieder jaar vele 

vrijwilligersuren besteden in hun veld: optreden bij dreigende verkeeronveiligheid, 

maatregelen treffen bij wildschade en , indien het kan, een eend, haas, konijn, fazant, 

houtduif oogsten voor de pot. 

 

De ervaringen van veel jagers zijn juist dat beide genoemde soorten de laatste jaren juist 

door veel inspanning zoals voorkomen van slachtoffers tijdens het maaien er beter 

voorstaan dan in het verleden. Hoewel met name voor het Konijn we ook nog veel ziekte in 

de populatie zien (Myxomatose en VHS). Wat we wel zien is dat wildpopulaties zich anders 

zijn gaan gedragen door bijvoorbeeld intensieve landbouwbewerkingen, recreatiedruk in 

gebieden en stevige predatie door soorten als de Vos. Wildwaarnemeningen zijn juist vooral 

in de avond en einde van de nacht veelvuldiger dan overdag. Dit lijkt in lijn te zijn met de 

constatering van SOVON die juist overdag tellen en daarbij de bijtellingen van andere 

soorten lijken te zien afnemen. Deze soorten zijn er echter wel maar men telt op het 

verkeerde moment en is niet het kerndoel van de SOVON tellingen. 

 

Het is daarom mijn stellige overtuiging dat de minister zich in deze materie moet laten 

bijstaan door inhouds- en praktijkdeskundigen. Jagers in Nederlands staan klaar , zoals ze 

vaak al vele generaties doen, om hierbij te helpen. Ik raad de minister dan ook af de jacht te 



sluiten voor Haas en Konijn op basis van deze onjuiste grondslagen. Werk samen met  

KNJV en Wild- en Fauna Beheerorganisaties om de werkelijke tellingen gedragen te krijgen 

en wacht voor het sentiment van belangenorganisaties die in de prakrijk geen enkele 

inspanning plegen bij het voorkomen van landbouwschade en het handhaven en verbeteren 

van de wildstand in Nederland. 

 

Ik verblijf, met Hoogachting, 

 

Wilco Westerman 

Jager in Zuidelijk Flevoland 

 


